

**Russian Federation
Administration
of the Nenets Autonomous Okrug**

ul. Smidovicha 20, Naryan-Mar
Arkhangelsk Region, 166000
phone: (81853) 4-21-13
phone/fax: (81853) 4-22-69
phone/fax: (81853) 4-17-00

Norwegian Polar Institute
Winfried Dallmann

16.02.2006, No. 01-39/632

*Concerning project "Monitoring of Oil Development
in Traditional Indigenous Lands of the NAO"*

Dear Winfried Dallmann!

The administration of the Nenets Autonomous Okrug counts on the expedient realization of the project "Monitoring of Oil Development in Traditional Indigenous Lands of the Nenets Autonomous Okrug" in the framework of the International Polar Year, especially under the conditions of intensive development of oil and gas in the okrug.

International cooperation within the framework of the Arctic Council concerning indigenous people and sustainable development of the region is one of the priorities of the Nenets Autonomous Okrug.

With the participation of the non-governmental Association of Nenets People "Yasavey", the Nenets Information and Analytical Center and other relevant parties, this project will entail the effective monitoring of oil development. The project's implementation will facilitate the regulation of relations between indigenous peoples and oil companies, and will contribute to sustainable development in the Nenets Autonomous Okrug.

Representing the Nenets Autonomous Okrug Administration, the following officials are suggested to be include in the project's international expert group:

- **Rafail Vyacheslavovich Rumyantsev**, head of Department of Natural Resources and Environment of the Nenets Autonomous Okrug;
- **Georgiy Georgievich Yastrebov**, head of Department of State Properties of the Nenets Autonomous Okrug.

The Administration of the Nenets Autonomous Okrug will assist and support the project.

Enclosed:

- 1. Letter, 1 page*
- 2. Organizational structure of the project, 1 page*
- 3. Presentation material, 15 pages*

A.V. Barinov
Head of Administration
of the Nenets Autonomous (Okrug)

Российская Федерация
Администрация
Ненецкого автономного
округа

ул. Смидовича 20, г. Нарьян-Мар,
Архангельская область, 166000
тел. (81853) 4-21-13
тел./факс (81853) 4-22-69
тел./факс (81853) 4-17-00

Норвежский Полярный Институт
Винфрид Даллманн

от 16.02 2006 г. № 01-39/632

*О проекте «Мониторинг нефтяных разработок
на территориях проживания коренных народов НАО»*

Уважаемый Винфрид Даллманн!

Администрация Ненецкого автономного округа считает целесообразным реализацию проекта «Мониторинг нефтяных разработок на территориях проживания коренных народов Ненецкого автономного округа» в рамках Международного Полярного года, особенно в условиях интенсивного освоения нефти и газа на территории Ненецкого автономного округа.

Международное сотрудничество в рамках Арктического Совета по вопросам коренных народов и устойчивого развития региона – один из приоритетов Ненецкого автономного округа.

Реализация проекта с участием общественного движения «Ассоциация ненецкого народа «Ясавэй», Ненецкого информационно-аналитического центра и других заинтересованных сторон позволит эффективно осуществлять мониторинг разработок нефтяных месторождений. Реализация проекта создает условия для принятия административных решений в отношении регулирования взаимоотношений коренных народов и нефтяных компаний, послужит устойчивому развитию Ненецкого автономного округа.

Со стороны Администрации Ненецкого автономного округа предлагаем включить в состав международной группы экспертов:

- **Рафаила Вячеславовича Румянцева**, начальника управления природных ресурсов и экологии Ненецкого автономного округа;
- **Ястребова Георгия Георгиевича**, начальник управления государственного имущества Ненецкого автономного округа.

Администрация Ненецкого автономного округа со своей стороны окажет необходимое содействие и помощь в реализации данного проекта.

Приложение: 1. Письмо на 1 листе;

2. Организационная структура проекта на 1 листе;

3. Презентационные материалы на 15 листах.

Глава Администрации
Ненецкого автономного

А.В. Баринов